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ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT PLE DE DIA  
30 DE GENER DE 2012 
 
DATA........: 30 de gener de  2012 
 
CARÀCTER....: ordinària  
 
COMENÇA.....: A les 20.05 hores.  
 
ACABA.......: A les 22.15 hores. 
 
LLOC........: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 
 
ASSISTENTS..:  
 
Sr. Batle President:  
  Sr. Miguel Cifre Ferrer  
 
Tinents de Batle: 

 Antoni Reus Darder 
 Antonia Perelló Llull   
 Joan Monjo Estelrich  
 Guillermo Perelló Gil  
 Eugenio Garrido Vivas 
   

Regidors.    
  Beatriz Gamundí Molina  
  Martí Joan Fornés Cerdó  
  Martí Àngel Torres Valls  
  Rocio Romero Galera  
   Juan Quetglas Gaya   
  Ana Maria Rodríguez Arbona   
  Maria del Carmen Rosselló Roig 

Jaime Malbertí Mandilego  
Pedro Mas Carbonell  

  Andrés Aulet Riera  
  Juana Ana Llull Molinas    

   
 

   
 
Actua com a secretari: Joan Seguí Serra, secretari accidental de la corporació. 
 
A la Vila de Santa Margalida, el dia 30 de gener de 2012, quan són les 20.05 hores, es reuneixen a la 
Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme una sessió 
ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del Batle, Sr. Miguel Cifre Ferrer i assistits per 
la interventora Sra. Margarida Quetglas Ferragut i pel secretari accidental de la corporació, el Sr. Joan 
Seguí Serra, que dóna fe de l’acte. 
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Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 
declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 
 
 
PART RESOLUTÒRIA 
ORDRE DEL DIA 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ PROJECTE PRESSUPOST MUNICIPAL EXERCICI 2012. 
 
Es presenta la proposta de Batlia de dia 18 de gener de 2012, la qual diu. 
 

“Vist el projecte de Pressupost Municipal General per a l’exercici 2012. 
 
Vists els informes emesos per la interventora i que figuren en l’expedient. 
 
Atès que el pressupost conté la documentació i els annexos prevists en els articles 165 

i 166 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei reguladora de les hisendes locals. 

 
Atès que la tramitació i aprovació del pressupost s’ha de fer de conformitat amb els 

articles 162 a 171 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; els articles 2 a 23 del RD 500/90, els articles 
3, 19 i 22 de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general d’estabilitat pressupostària i l’article 
16.2 del Reial Decret 1643/2007, pel que s’aprova el Reglament de desenvolupament de la 
Llei 18/2001, de 12 de desembre, general d’estabilitat pressupostària. 

 
Per tot l’exposat, ES PROPOSA, a l’ajuntament ple, previ informe de la comissió 

informativa general d’assumptes competència del Ple, l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Projecte de Pressupost Municipal General per a 

l’exercici de 2012, que puja l’import de 12.936.125’06 euros, tant en despeses com 
d’ingressos, segons el següent detall: 

 
PRESSUPOST 
D'INGRESSOS 2012   
CAPÍTOL  PRESSUPOST 
1.Impostos directes 6.606.260,97 € 
2.Impostos indirectes 121.000,00 € 
3.Taxes, preus públics i 
altres ingressos 3.262.240,00 € 
4.Transferències 
corrents 2.201.767,09 € 
5.Ingressos 
patrimonials 744.857,00 € 
6.Alienació 
d’inversions reals 

0,00 € 
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7.Transferència de 
capital 0,00 € 
9.Passius financers 0,00 € 

 

TOTAL 
12.936.125,06 
€ 

 
 

PRESSUPOST DE 
DESPESES 2012   
CAPÍTOL PRESSUPOST 
1.Despeses del Personal 4.617.651,57 € 
2. Despeses corrents en 
béns i serveis 

6.136.024,47 € 

3. Despeses financeres 272.637,06 € 
4. Transferències 
corrents 

203.225,96 € 

6. Inversions reals 346.923,00 € 
7. Transferències de 
capital 

261.063,00 € 

9. Passius financers 1.098.600,00 € 
 

TOTAL 
12.936.125,06 
€ 

 
SEGON.- Aprovar la plantilla de personal que es detalla en l’esmentat pressupost. 
 
TERCER.- Aprovar les bases d’execució del pressupost general. 
 
QUART.- Exposar-lo al públic mitjançant la inserció de l’anunci al Butlletí Oficial de les 

Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, durant el termini de quinze dies hàbils 
durant el qual els interessats podran presentar-hi reclamacions, en compliment al que disposa 
l’article 169.1 del Real Decret Legislatiu 2/2004 pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals i 20.1 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 

 
CINQUÈ.- Aquest acord es considerarà definitiu si no es produeixen reclamacions en 

contra durant el termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al qual es refereix, 
quan s’hagi complert el que disposen l’article 112.3 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local, i l’article 169 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 

 
No obstant, l’ajuntament Ple acordarà.” 
 

INTERVENCIONS: 
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En primer lloc, el portaveu Antoni Reus (SPC) dona succinta compte del projecte de 
pressupost, comentant que preveu 160.000 euros per fer front al pagament de factures de l’any 
2010 i anteriors. 
 
Pel que fa als ingressos, es recull la modificació de les ordenances i es contempla un augment 
de la recaptació en concepte d’IBI, a ran de les mesures del RDL 20/2011. També es preveu 
un augment en els ingressos per explotació de les platges. 
 
Pel que fa a les despeses, la despesa de personal (capítol 1) disminueix en un 2.5%, a causa de 
la disminució de retribucions de regidors i personal eventual. La despesa corrent (capítol 2) 
augmenta, perquè certes partides, com la de Tirme o energia elèctrica, s’han actualitzat per 
ajustar-les a la realitat, si bé alguna altra, com la de lloguers o escola de musica, ha disminuït 
per la rescissió d’alguns contractes o reestructuracions. Per altra part, es preveuen uns 
340.000 euros d’inversions per diverses obres, entre les que destaca la millora en el 
poliesportiu de Can Picafort. 
 
Acte seguit, el regidor Pedro Mas (CPU) fa referència a la partida de manteniment de 
voravies. 
 
Respon el portaveu Antoni Reus (SPC) dient que aquesta partida estava dotada amb 10000 
euros en el pressupost del 2011, mentre que en el present projecte de pressupost esta dotada 
amb 14500 euros. 
 
A continuació, pren la paraula el portaveu Martí Torres (PP) donant l’enhorabona al Sr. 
Reus pel seu nomenament com a encarregat de les finances municipals. 
 
El Sr. Reus comenta que exposa el projecte de pressupost com a portaveu. 
 
El Sr. Torres considera que aquest projecte de pressupost posa de manifest la demagògia que 
han duit a terme els partits de l’actual equip de govern, durant els quatre anys anteriors. 
Demana als presents si pensen que el PP pot donar suport a un pressupost amb càrrecs de 
confiança. Si pensen que el PP pot donar suport a un pressupost en el que figura un regidor 
amb una retribució superior en sis mil euros al regidor que tenia la retribució mes elevada de 
la passada legislatura. Si pensen que el PP pot donar suport al pressupost d’un equip de 
govern que continua amb les hores extraordinàries i les gratificacions. Per aquests motius, el 
PP no pot donar suport al pressupost presentat. Des del seu punt de vista, l’equip de govern 
està fent el que deia que no faria. De fet, el projecte de pressupost presentat contempla un 
augment d’imposts, taxes i preus públics, un augment de la taxa de fems i d’hamaques i para-
sols, i les inversions previstes son mínimes. També comenta la disminució de la partida de 
subvencions i pensa que s’hauria pogut mantenir la mateixa, i disminuir altres partides. Per 
altra part, comenta que el pressupost ha quadrat gracies a l’increment dels ingressos per 
tributs, i al fet de no haver de fer front a la despesa del Pla Mirall. 
 
Seguidament el Sr. Reus comenta que l’any 2010 hi hagué un dèficit superior als dos milions. 
Es a dir, ni amb l’augment d’ingressos i amb la disminució de la despesa a que acaba de fer 
referència el Sr. Torres, s’aconsegueix equilibrar el pressupost. També recalca que l’actual 
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equip de govern ha disminuït la despesa per retribució de regidors i de càrrecs de confiança. 
Per altra part, considera que l’actual equip de govern fa unes festes dignes i ajustades al 
pressupost. Comenta que no es agradable augmentar els imposts, però que el pressupost del 
2011 contemplava uns ingressos i unes despeses que no es sostenien. 
 
Acte seguit, pren la paraula el portaveu Joan Monjo (CXI) dient que la situació de 
l’Ajuntament és delicada, a causa d’obres inútils de l’anterior Batle, com la piscina municipal 
o l’auditori. Des del seu punt de vista, durant la legislatura anterior, el Sr. Torres no va 
aprendre res. Per altra part, considera que a Can Picafort hi ha un excés de faroles, el que 
suposa un manteniment al que no es pot fer front. 
 
El Sr. Mas considera que, donada la situació econòmica actual, no es adient destinar recursos 
a l’obertura de passos a la platja de Can Picafort. 
 
El Sr. Monjo considera que l’actual problema es causat pel tapament d’obertures, duites a 
terme en anys anteriors. 
 
A continuació, el Sr. Torres recorda que durant l’anterior legislatura, els grups de l’oposició 
defensaven que s’havia d’analitzar la gestió del moment i no la gestió d’anys anteriors. 
Demana que consti en acta “que la legislatura anterior, es va passar de deure 996.000 euros 
l’any 2007, a deure 529.000 euros l’any 2011. En concepte de Pla Mirall es devien 2.071.000 
euros, i aquest deute actualment no existeix. El deute bancari ha passat de 6.150.000 l’any 
2007, a 6.200.000 l’any 2011. El deute de proveïdors va passar de 2.900.000 euros l’any 2007 
a 3.300.000 euros l’any 2011. Dins la caixa, l’any 2011, hi havia aproximadament 2.300.000 
euros”. Pel que fa a la piscina, recorda que l’Ajuntament va concertar un préstec l’any 2010 i 
un l’any 2011, i ha hagut d’adquirir terrenys, perquè no en tenia. Per altra part, admet que 
s’ha reduït la despesa per retribució de regidors i càrrecs de confiança, però comenta que 
l’anterior equip de govern va apostar pels càrrecs de confiança i que la seva gestió es veu dia 
a dia. 
 
Intervé novament el Sr. Reus dient que a les quantitats posades de manifest pel Sr. Torres, cal 
afegir el romanent de tresoreria, que va passar de sis milions d’euros l’any 2007 a tretze mil 
euros l’any 2011. 
 
Respon el Sr. Torres dient que el dèficit del fems i l’augment d’imposts del projecte de 
pressupost equival a la quantitat de romanent. 
 
Seguidament intervé el Batle dient que per primera vegada en molts d’anys, l’informe 
d’Intervenció que acompanya al projecte de pressupost, no inclou prescripcions negatives. 
Comenta també que l’Ajuntament ha hagut d’elaborar un pla de sanejament, obligat per la 
llei, a causa del dèficit de l’anterior equip de govern. Comenta que part de l’augment de la 
recaptació en concepte d’IBI, a ran de les mesures adoptades pel Govern de l’Estat, es 
destinarà a despesa d’anys anteriors. Comenta que l’actual equip de govern és humil i seriós i 
per això, presenta un pressupost que no contempla despeses per assessor de premsa ni per 
missa rociera. Considera que cada administració ha de fer front a les seves pròpies despeses, i 
no fer-se càrrec de les de les altres. Comenta que l’actual equip de govern ha redistribuït el 
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personal de l’Ajuntament, atenent a les necessitats. L’actual equip de govern ha estalviat en 
enllumenat de Nadal, i assumirà amb personal de l’Ajuntament la neteja del centre de dia i el 
manteniment de les carrerasses, fet que també suposarà un estalvi. Davant això, no enten com 
el portaveu del PP pot parlar de demagògia. En resum, considera que l’equip de govern 
presenta un pressupost seriós i condicionat per la situació econòmica actual. 
 
Respon el Sr. Torres reiterant que el projecte de pressupost ha quadrat gracies a un milió 
d’euros d’ingressos i a sis cents mil euros de despesa que no s’han hagut de pressupostar. Des 
del seu punt de vista, cal estalviar, però no tot són el diners. Puntualitza que l’actual equip de 
govern no fa referència a les obres del mur de l’Institut, ni preveu cap partida pel mateix. Per 
altra part, presenta tres esmenes: en primer lloc, la creació d’una partida per retornar l’import 
recaptat il·legalment l’any 2011 per concepte de fems en sòl rústic. En segon lloc, la creació 
d’una partida per equipar el gimnàs del camp de futbol. En tercer lloc, destinar als serveis 
socials la partida de l’obertura de passos de la platja al passeig de Can Picafort. 
 
Acte seguit, intervé el Sr. Monjo, dient que, des del seu punt de vista, l’anterior equip de 
govern va esgotar el romanent de tresoreria i va deixar un munt de factures sense pagar. 
 
Novament intervé el Batle dient que l’equip de govern votarà en contra de les tres esmenes 
proposades pel portaveu del grup PP, i demana al Sr. Torres que no parli d’il·legalitat en el 
cas de la taxa de fems en sòl rustic. En el cas de la platja, l’equip de govern pensa que hi ha 
d’haver accessos. No obstant, comenta que personalment està dispost a donar suport a les 
mateixes, si l’anterior equip de govern reintegra a l’Ajuntament l’import gastat en festes l’any 
2008, per sobre del pressupostat. 
 
En aquest moment, el Sr. Torres es refereix a la venta de patrimoni dels anys 1995 a 1997. 
 
Intervé la regidora Beatriz Gamundi (SPC) dient que per ajudes no tècniques, en el 
pressupost de l’any 2011 hi havia 17.000 euros. En el del 2012, 21.000 euros. Pel projecte 
Tots som d’aquí, es desconeix si enguany es podrà disposar de la subvenció de la Conselleria, 
i demana al Sr. Torres que faci gestions en aquest sentit. 
 
El Sr. Mas proposa la construcció d’accessos a la platja de Can Picafort a tots els locals i no 
sols a tres punts. 
 
Respecte al comentari fet pel Sr. Torres sobre la venta de patrimoni, el Batle diu que el qui va 
vendre el solar que tenia us docent, fou el Batle de l’any 2000. 
 
Per la seva part, el Sr. Monjo comenta que cal comparar el que valdria avui el que es va fer 
amb la venta del solar i el que valdria avui el solar. Si això no és beneficiós per l’Ajuntament, 
donarà suport al que diu el Sr. Torres. 
 
VOTACIÓ: 
 
Sotmesa a votació l’esmena formulada pel portaveu del Grup Municipal del Partit Popular (la 
creació d’una partida per retornar l’import recaptat il·legalment l’any 2011 per concepte de fems 
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en sòl rústic, la creació d’una partida per equipar el gimnàs del camp de futbol, i destinar als 
serveis socials la partida de l’obertura de passos de la platja al passeig de Can Picafort), aquesta 
és rebutjada per majoria (8 vots a favor (5 PP + 3 CPU ) i 9 vots a favor (6 Spc + 3 CxI)). 
 
En aquest moment, el Sr. Torres comenta que el PP votarà en contra del projecte de 
pressupost, però no presentarà al·legacions per no retardar el pagament als proveïdors, cosa 
que feia l’actual equip de govern quan estava a l’oposició, excepte el darrer any. 

 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa i els informes obrants a 
l’expedient, per majoria (9 vots a favor (6 Spc + 3 CxI) i  8 vots en contra (5 PP + 3 CPU)), 
acorden aprovar la proposta abans descrita amb els acords que hi són proposats. 
 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA SOBRE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE 
CRÈDIT NÚM. 1/2012. 
 
Es presenta la proposta de la regidora d’Hisenda de dia 19 de gener de 2012, la qual diu: 
 
“Donada compte i vistes les factures relacionades a: 

• l’annex 1  referent a factures del 2006, 2007 i 2018 relatives a despeses efectuades en 
els respectius exercicis pressupostaris, que ascendeix a 10.837’88 €. Bàsicament dites 
factures fan referència a despeses relacionades amb la Piscina Coberta de Santa 
Margalida.   

• L’annex 2 referent a factures del 2010 relatives a despeses efectuades  dins el present 
exercici, per un import de 150.245’65 €. Les mencionades despeses es van realitzar 
sense consignació pressupostaria o adquirits amb vulneració del procediment 
legalment establert.  

• L’annex 3 referent a factures del 2010 i 2011, amb registre d’entrada dins el 
departament d’intervenció dins l’exercici 2011, dites despeses es van efectuar dins 
l’exercici 2010, que ascendeix a 8.747’90 € 

  
Vist l’Informe emès per la Interventora i el Secretari, de data 18 de gener de 2012. 

Per tot això i de conformitat amb l’establert a l’article 173 del Reial Decret 2/2004 pel 
que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, l’article 26 i 60 del 
RD 500/90, de 20 d’abril i la Base 22 de les Bases d’Execució del Pressupost, propòs a 
l’Ajuntament ple, l’adopció del següent ACORD: 
Primer.- Aprovar el reconeixement dels crèdits i la relació de factures corresponents a 
despeses dels exercicis anteriors (2010, 2009, 2008, 2007 i 2006) realitzades sense 
consignació pressupostària o bé sense seguir el procediment legalment establert, per un 
import de 169.831,43  € es relacionen i detalla  a l’annex 1,2 i 3. 
Segon.-  Sotmetre l’eficàcia i executivitat del present acord de reconeixement extrajudicial de 
crèdits a l’entrada en vigor i executivitat del projecte de pressupost municipal per l’exercici 
2012 que es tramita similtàniament al present expedient. 
Tercer.- Comunicar el present acord al Departament d’Intervenció, pel seu coneixement i 
efectes.” 
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INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el Batle dient que es tracta de factures impagades dels anys 2009, 2010 i 
2011. 
 
Per la seva part, el portaveu Martí Torres (PP) puntualitza que dins el total de 160.000 
euros, hi ha una factura de Tirme per un import de 115.000 euros. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, prèvia deliberació, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la proposta  abans descrita i els acords que hi són 
proposats. 
 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D'’ACORD DEL REGIDOR D’URBANISME A 
L'AJUNTAMENT PLE SOBRE L’APROVACIÓ PROVISIONAL DE MODIFICACIÓ 
PUNTUAL DE LES NNSS  RELATIVA A  L’AUGMENT DE SUPERFÍCIE I 
REAJUSTAMENT PER RAONS FUNCIONALS DE LA ZONA ESPORTIVA DE CAN 
PICAFORT I ZONA VERDA ADJACENT I MODIFICACIÓ DE L’ART. 118 DE LES NNSS 
DE SANTA MARGALIDA. 
 
Es presenta la proposta del regidor delegat d’Urbanisme de dia 23 de gener de 2012, la qual 
diu: 
 
“La modificació puntual de referència fou objecte d’aprovació inicial per acord del Ple de 
l’Ajuntament de data 28 de novembre de 2011, amb el requisit de la majoria absoluta legal, 
abans fou objecte de tràmit de consulta prèvia que fou informada favorablemnet per part de la 
Comissió Insular d’Ordenació del Territori Urbanisme i Patrimoni Històric, en sessió 
celebrada el dia 25 de novembre de 2011 de conformitat i als estrictes efectes de la disposició 
addicional tercera de la Llei 14/2000 d’Ordenació del Territori es va informar favorablement 
la modificació puntual.  
 
La present modificació no està subjecte a avaluació d’impacte ambiental de conformitat amb 
el que disposa l’art. 24 de la Llei  6/2009 de 17 de novembre de mesures ambientals per 
impulsar es inversions i l’activitat econòmica a les Illes Balears. 
 
S’ha complit els tràmits de informació pública anunci per període mínim d’un mes que es 
publicà al BOIB de dia 20 de desembre de 2011 (núm. 190)  i a un dels diaris de major difusió 
de la província (diari de balears de dimecres 5 de desembre de 2011). Així mateix es va 
publicar a la pàgina web municipal i al teuler d’anuncis. No s’han presentat al·legacions. 
 
 L’ajuntament va sol·licitar informe al Ministeri de Defensa (D.A segona del RD leg 2/2008 
que aprova el Texte Refós de la LS) que va contestar per informe de data 1 de desembre de 
2011 manifestant que no hi ha inconvenient. 
 
També es sol·licità informe a la Direcció General d’Emergències (art. 18 de la Llei 3/2006 de 
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gestiò d’emergències) restant pendent de contestació malgrat això no és obstacle per 
l’aprovació provisional sense perjudici de remetre dit informe al Consell de Mallorca tan aviat 
com es disposi del mateix. 
 
Vist així mateix l’informe de Jurídic de Secretaria i del TAG adscrit a l’àrea d’urbanisme de 
data 23 de gener de 2012 en quant a la tramitació de l’expedient, proposa l'Ajuntament Ple, 
l'adopció del següent ACORD: 
 
Primer.- Aprovar provisionalment la documentació integrant de la modificació puntual de 
les NNSS de Santa Margalida consistent en l’increment i reajustament per raons funcionals 
del sòl destinat a equipament comunitari i zona verda a Can Picafort. Així mateix es modifica 
la norma 118 de les vigents NNSS a l’efecte de que  als solars destinats a equipament 
comunitari es pugui destinar un 10% de l’edificabilitat permesa a ´`un únic centre social d’us 
recreatiu amb els subusos de “sales de reunió”, “asociacions”, “restaurant” i “bars” anexes als 
espais comunitaris. 
 
Segon.- Elevar i remetre la documentació de l’expedient de la revisió de les Normes 
Subsidiàries Municipals, a la Comissió Insular d’Ordenació del territori, Urbanisme i 
Patrimoni Històric del Consell Insular de Mallorca, per tal que l’examini en els aspectes de la 
seva competència i resolgui sobre l’aprovació definitiva. 
 
No obstant això, l'Ajuntament Ple, acordarà.” 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Antoni Reus (SPC), dient que la modificació afecta a la zona 
esportiva de Can Picafort, concretament a un vial, que no s’ha executat mai i es incompatible 
amb la zona esportiva. 
 
El regidor Pedro Mas (CPU) demana ser informat pel tema de l’escola. 
 
Respon el Sr. Reus dient que es mantén tal com està actualment. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa i l’informe de Secretaria i 
del TAG d’Urbanisme, prèvia deliberació, per unanimitat, que representa el vot favorable de la 
majoria absoluta legal, acorden aprovar íntegrament la proposta  abans descrita i els acords que 
hi són proposats. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE BATLIA SOBRE ACCEPTAR I APROVAR 
DESPESES I INVERSIONS REALITZADES FINS ARA COM A MILLORES AL SERVEI DE 
RECOLLIDA I TRANSPORT DE RESIDUS SÒLIDS URBANS. 
 
Es presenta la proposta del regidor d’Urbanisme i Medi Ambient de dia 11 de gener de 2012, 
la qual diu. 
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“Per acord de la Junta de Govern Local de dia 4 de maig de 2006, s’acordà l’adjudicació de la 
concessió administrativa de la gestió del servei públic de recollida i transport dels residus sòlids 
urbans del terme municipal de Santa Margalida, a favor de la UTE a constituir formada per les 
empreses Melchor Mascaró S.A. i Rebalim S.A.  
El 29 de maig de 2006 la UTE formada per Melchor Mascaró, S.A y Rebalim, S.A va signar el 
contracte de “Gestió del servei Públic de Recollida i Transport dels RSU del T.M de Santa 
Margalida” en la modalitat de concessió administrativa per un període de 8 anys prorrogable per 
2 anys mes. 
 
A la sessió plenària de dia 28 de març de 2011, es va acordar la modificació de dit contracte, 
segons la proposta feta per la regidora de medi ambient, Aina Mª Rodríguez Arbona, i atenent 
als informes tècnics favorables. La proposta feta per la regidora relatava textualment: 
“PROPOS: 

1er.- Modificar el contracte de “Gestió del servei Públic de Recollida i Transport dels RSU del TM de 

Santa Margalida” per tal d’implantar la recollida “porta a porta” de les 4 fraccions de residus 

(rebuig, paper-cartró, envasos lleugers i vidre) al nucli urbà de Santa Margalida amb el següent 

quadrant:  

 

DILLUNS DIMARTS DIMECRES DIJOUS DIVENDRES DISSABTE DIUMENGE

MATÍ VIDRE

VESPRE ENVASOS REBUIG PAPER REBUIG ENVASOS REBUIG

 
 
I amb les característiques següents: 

─ Freqüència de recollida: 

� Nocturna: de diumenge a divendres (festius inclosos) 
� Diürna: dissabtes (festius inclosos) 

─ Horari de recollida: 
� Nocturna: a partir de les 22:00 h fins a les 7:00 h. 
� Diürna: a partir de les 10:00 h fins a les 13:00 h. 

2n.- Que l’excés de l’import del servei de recollida “porta a porta” es compensi o sigui substituït  amb 

l’import provinent de l’exempció o  no realització de les millores no imprescindibles anuals, quedant 

un sobrant econòmic anual quantificat a favor de l’Ajuntament de 4.350,77 €/any (25.463,79 € 
provinents de les millores anuals eximides – 21.113,02€ provinents del major cost que suposa la 

recollida “porta a porta”) d’acord amb l’informe emès per l’enginyera municipal.  
3r.- Destinar els sobrant a accions que contribueixin a millorar el servei. A tals efectes el contractista 

hauria de presentar, cada començament d’any, una proposta d’inversió per valor d’aquest import la 

qual haurà de ser informat pels serveis tècnics municipals i aprovat per la batlia. 
4rt.- Aprovar, conforme es desprèn de l’informe tècnic, el destí dels sobrants de millores dels exercicis 

anteriors conforme el següent detall.  
Sobrant temporada 2009-2010: 4.521,38 euros (= 4.350,77 + 170,61). 
Sobrant Anual temporada 2010-2011 i següents: 4.350,77 euros.(pendent d’inversió, any 2011: 

399,42€).” 
 
A més, juntament amb la mateixa modificació del contracte, s’aprovà a la mateixa sessió plenària de 
l’Ajuntament, la inversió de les dues primeres anualitats. Les conclusions dels informes que ho 
reflecteixen redacten: 
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“Conclusions: 

1- Amb el present informe queda reflectida la manera en que s’ha invertit el “sobrant” 

resultant de la modificació de contracte, de les dues primeres anualitats post-modificació. 

2- [...] 

3- Finalment, ens queda un “sobrant” de les dues primeres anualitats de 399,42 €. Aquesta 

quantitat la sumam a la tercera anualitat per ivertir-la en futures millores. 

4- Per tant, els sobrants futurs a partir d’ara quedarien de la següent manera: 

a. Sobrant maig 2011–maig 2012: (4.350,77 + 399,42)____ 4.750,19 € 

b. Sobrant maig 2012 – maig 2013 i següents:___________4.350,77 €” 

 
S’adjunten els informes corresponents d’aquestes inversions. 
Tal i com es desprèn de la “proposta” per a la modificació del contracte en qüestió que es va 
fer al seu moment, es produeix una situació amb uns “sobrants” econòmics en favor de 
l’Ajuntament. 
L’Ajuntament, de manera consensuada amb l’empresa adjudicatària, ha invertit part d’aquests 
“sobrants” en la millora de la gestió dels residus al municipi, segons les necessitats de cada 
moment i que s’adjunten a aquesta proposta. 
 
La situació de cara als pròxims exercicis, amb les inversions fetes fins aquest moment, n’és la 
següent: 
 

Sobrant en favor de l’Ajuntament temporada maig 2012 –maig 2013: 1.919,92 €  Sobrant en 

favor de l’Ajuntament temporada maig 2013 –maig 2014: 4.350,77 € 

TOTAL: 6.270,69 € 
 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple el següent acord: 
 

1- Acceptar i aprovar les despeses i inversions realitzades fins ara com a millores al 
servei de recollida i transport de residus sòlids urbans del terme municipal de Santa 
Margalida, i que s’adjunten a aquesta proposta, per un import total de 7.181,04 €. 

 
a. 20 contenidors de 1.000 litres color gris_________5.505,60 € 
b. 2 conteniodrs de 1.000 litres color groc__________ 550,56 € 
c. Lloguer caseta deixalleria La Vila______________ 1.124,88 € 

 
Total: 7.181,04 € (IVA inclòs) 

 
2- Acceptar l’import que resta pels exercicis 2012/2013 i 2013/2014, que figura en 

aquesta proposta.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Antoni Reus (SPC) dient que en el ple de 28 de març de 2011 es 
va modificar el contracte de la recollida de fems, i algunes millores no es varen considerar 
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necessàries, el que va suposar un estalvi. Aquest estalvi s’ha destinat bàsicament a 
l’adquisició de contenidors. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, prèvia deliberació, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la proposta  abans descrita i els acords que hi són 
proposats. 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ SOBRE L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE 
SANTA MARGALIDA A LA CARTA EUROPEA DE SALVAGUARDA DELS DRETS 
HUMANS A LA CIUTAT I A LA XARXA DE CIUTATS I POBLES DE MALLORCA PER 
ALS DRETS HUMANS. 
 
Es presenta la moció de Batlia de dia 10 de gener de 2012, la qual diu: 
 

“Atès que l’Assemblea de batles i batlesses del 27 de novembre de 2008 aprovà una 
moció amb el comprimís d’adhesió de tots els Ajuntament de Mallorca a la Carta Europea de 
Salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat.  

 
Atès que el Consell de Mallorca ha constituït la Xarxa de ciutats i pobles de Mallorca 

per als drets humans i que el Departament de Cooperació Local ha remès a aquest Ajuntament 
una invitació a participar-hi 

 
Atès que aquesta Xarxa és un instrument de revitalització i profundització de la 

democràcia local, mitjançant l’assumpció dels principis i drets establerts en la Carta Europea 
de Salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat.  

 
Atès que els principals objectius de la Xarxa son:  
- Fomentar l’adhesió dels municipis a la Carta Europea de Salvaguarda dels 

Drets Humans a la Ciutat.  
- Incorporar a la Xarxa els municipis de Mallorca adherits a la Carta.  
- Promoure la cultura dels drets humans com a forma de convivència i 

organització política en el marc dels pobles i ciutats.  
- Incorporar el discurs i la lògica dels drets humans en els programes 

d’actuació municipal.  
- Prestar assessorament als municipis per a la implantació de mecanismes 

garantia per satisfer els drets de proximitat que enumera la Carta.  
- Oferir formació a les entitat locals pel desenvolupament de la Carta. 
- Ser un marc de debat i d’intercanvi d’experiències entre entitats.  
 
Atès que els municipis son el marc idoni per fer realitat els compromisos de la Carta 

Europea i, per això, l’adhesió a la Carta i a la Xarxa no pot quedar-se amb una declaració 
d’intencions.  
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Atès que els pobles i les ciutats, com a escenari més pròxim a les persones, esdevenen 
els espais de reflexió en l’aprofundiment de la democràcia i la participació ciutadana i que per 
aquest motiu, cal, com diu la Carta el següent: 

- Una voluntat. Integrar el lligam social, de forma durable, dins l’espai públic.  
- Un principi. La igualtat.  
- Un objectiu. L’augment de la consciència política de tots els seus habitans.  
 
Atès que la salvaguarda dels Drets Humans ha d’esdevenir una prioritat pels governs 

locals i un reclam de la ciutadania, en ús de les facultats legalment conferides, PROPOSO a 
l’AJUNTAMENT PLE l’adopció dels següents  

 
ACORDS 
 
PRIMER.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Santa Margalida a la Carta Europea 

de Salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat.  
 
SEGON.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Santa Margalida a la Xarxa de ciutats 

i pobles de Mallorca per als Drets Humans.  
 
TERCER.- Difondre l’esperit de la Carta mitjançant un debat permanent al municipi.  
 
QUART.- Incorporar dins l’ordenament local els principis i les normes establerts en la 

Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat i entendre la Carta com a 
primera regla jurídica vinculant al municipi de Santa Margalida.  

 
CINQUÈ.- Treballar per establer els mecanismes de garantia establerts en la Carta 

així com les actuacions necessàries per tal d’implementar els indicadors de seguiment que es 
consensuïn dins la Xarxa mallorquina.  

 
SISÈ.- Donar trasllat del present acord al Departament de Cooperació Local del 

Consell de Mallorca, qui exerceix les funcions de la Secretaria de la Xarxa, pel seu 
coneixement i efectes.  

 
No obstant, el Ple, amb el seu superior criteri, acordarà.” 
  

INTERVENCIONS: 
 
El Batle exposa que s’ha rebut una convidada del Departament de Cooperació del Consell de 
Mallorca per tal que els Ajuntaments de Mallorca s’adhereixin a la Carta Europea per a la 
salvaguarda dels Drets Humans a les ciutats. Exposa els objectius de la referida Carta. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, prèvia deliberació, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i els acords que hi són 
proposats. 
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6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 
CONVERGÈNCIA PER LES ILLES (CXI) SOBRE NOMENAR UN CARRER DE SANTA 
MARGALIDA CARRER DE LUÍS AGUILÉ. 
 
Es presenta la moció de dia 23 de gener de 2012, la qual s’indexa a continuació: 
 
“El grup de Convergència per les Illes proposa al plenari de l’Ajuntament de Santa Margalida 
la següent MOCIÓ per tal de que s’iniciï un expedient amb la finalitat de que una via pública 
del terme municipal de Santa Margalida rebi el nom del cantant internacional Luis Aguile 
  
EXPOSICIÓ 
 
Luis Maria Aguilera Picca (Bons Aires, 24 de febrer de 1936 – Madrid, 10 d’octubre de 2009) 
popularment conegut com Luis Aguilé, fou cantant i autor de música pop, que s’establi a 
Espanya l’any 1963. 
 
Va gravar més de 800 cançons i algunes d’elles s’han convertit en estàndards de la música 
popular.  
 
Indiscutible el seu èxit internacional, pel que fa a Santa Margalida, per tots és sabut que Luis 
Aguilé va publicar una cançó titulada “Santa Margarita”, dedicada al nostre municipi. Amb 
aquesta cançó, l’artista dugué el nom del nostre poble arreu del món.  
 
ACORDS 

1. Iniciar l’expedient administratiu de nomenament de carrer i, previs els tràmits 
preceptius, denominar  o nomenar Luis Aguile un carrer del nucli de Santa 
Margalida.” 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Joan Monjo (CXI) comentant que Luis Aguilé va visitar Santa 
Margalida en diverses ocasions i va dedicar una cançó al poble. Aquest fet va popularitzar el 
municipi de Santa Margalida fora de les Balears. L’objectiu de dedicar-li un carrer és retre-li 
un homenatge. 
 
A continuació, el portaveu Marti Torres (PP) dona lectura a una noticia de premsa, en el que 
s’exposa que el Sr. Monjo havia intentat en diverses ocasions dedicar un carrer al referit 
cantant, i sempre havia trobat l’oposició del PP. Demana ser informat de si això va succeir la 
legislatura passada. 
 
Respon el Sr. Monjo dient que no va ser la legislatura passada.  
 
El Sr. Torres demana que consti en acta aquesta puntualització, i comenta que el seu grup està 
a favor de la proposta. 



 15

 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, prèvia deliberació, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i els acords que hi són 
proposats. 
 
 
7.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 
 
No se’n presenten. 
 
 
PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 
 
 
1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA. 
 
D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals, i per indicació del Sr. Batle, el secretari passa a donar succinta compte dels 
decrets de Batlia i resolucions dictades des de dia 01 de desembre de 2011 (núm. 868) fins dia 28 de 
desembre de 2012 ( núm. 924). 
 
El portaveu Martí Torres (PP) demana ser informat sobre el tema de les grues. 
 
Respon el portaveu Antoni Reus (SPC) dient que el propietari no ha actuat, i per tant, cal una 
liquidació al propietari i una autorització judicial per entrar en el solar i retirar les grues. 
 
El Sr. Torres fa referència a les gratificacions atorgades, dient que no sol·licitarà els informes 
de les mateixes. 
 
Els reunits, per unanimitat, se’n donen per assabentats. 
 
 
2.- INFORMACIÓ DE BATLIA. 
 
En primer lloc, pren la paraula la regidora Beatriz Gamundi (SPC) dient que s’han habilitat 
aules per ser utilitzades pels estudiants en període d’exàmens, en un horari mes ampli que les 
biblioteques. Els estudiants interessats ho han de sol·licitar. 
 
El regidor Martí Fornes (SPC) comenta la intenció de l’equip de govern de protegir el 
sistema dunar situat davant el nucli urbà de Son Serra, i de crear horts urbans a Can Picafort. 
S’està estudiant la posada en funcionament d’un mercat ecològic setmanal a Can Picafort. Per 
altra part, s’adquirirà una desbrossadora, per netejar les carrerasses del municipi, fet que 
permetrà evitar la utilització d’herbicides. 
 
Acte seguit, el portaveu Joan Monjo (CXI) fa referència al mal estat del camí de Corral 
Serra, comentant que si el Consell de Mallorca i l’empresa que ho gestiona, no es fan càrrec 
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de l’asfaltat del mateix, es prohibirà la circulació pel referit camí dels camions de mes de set 
tones. 
 
Per la seva part, el Batle fa referència al borsí de la categoria d’oficial 1ª de la brigada, 
explicant breument on consultar les bases i el termini de presentació d’instàncies. Pel que fa a 
l’incendi en sol rústic ocorregut el mes de juliol, s’està pendent de la contestació de la 
Conselleria. Per altra part, s’ha acordonat un habitatge del carrer de la Salle, perquè suposa un 
perill, a causa del seu mal estat. L’Ajuntament ha sol·licitat una reunió amb el Govern Balear 
i el Consell sobre l’estat d’abandó en que es troba la finca pública de Son Real. De fet, va 
parlar d’aquest tema durant la visita de la presidenta del Consell al municipi, i comenta que 
no va assistir al dinar posterior perquè no en tenia coneixement. Per altra part, comenta que en 
els anys vuitanta, l’Ajuntament va adquirir els terrenys en els que s’ubica el centre de dia, 
però l’escriptura pública de les dues terceres parts de la mateixa data de l’any 2004. S’ha fet 
tancar la tercera part, que està inscrita a nom del Banc de Santander. Fa referència també a les 
vivendes propietat de l’Ibavi en el nucli de Santa Margalida. Per altra part, s’està estudiant 
una sol·licitud de Sorea, l’empresa de la concessió de les aigües, sobre la revisió de preus. 
 
 
3.- PRECS I PREGUNTES. 
 
El portaveu Jaume Malberti (CPU) demana ser informat sobre l’antic edifici dels bombers 
de Can Picafort. 
 
Respon el portaveu Joan Monjo (CXI) dient que s’han tancat unes obertures, es destinen les 
sales de la primera planta a diverses associacions i la planta baixa s’utilitzarà com a magatzem 
de material de festes. 
 
El Sr. Malberti demana ser informat de si hi ha servei de bar, i si serveixen begudes 
alcohòliques. 
 
Respon el Sr. Monjo dient que no disposa de llicencia d’activitats, i que ho gestiona 
l’associació, tal com succeeix en el local de la tercera edat. L’únic que ha fet l’Ajuntament és 
cedir l’ús de les sales a unes associacions. 
 
El regidor Andreu Aulet (CPU) comenta que a determinats carrers de Can Picafort no hi ha 
llum. 
 
Respon el Sr. Monjo dient que no és veritat, perquè els vespres ell mateix ho comprova 
personalment. Es cert que les instal·lacions requereixen una inversió important, però 
actualment els problemes elèctrics són menors que els anys anteriors. A més, comenta que 
l’Ajuntament es fa càrrec de la despesa de l’enllumenat de la carretera de Can Picafort. 
 
El Sr. Mas puntualitza que cada línia te tres o quatre fases, de manera que si salta un 
diferencial, es poden combinar la resta de fases, i per això, el carrer no queda durant una sèrie 
de dies sense il·luminació. 
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Respon el Sr. Monjo dient que no es tracta de fases sinó de sectors. Existeix un diferencial 
general i un de cada sector. Per tal d’estalviar en despesa elèctrica, on hi ha dos sectors, 
s’encén un sector i l’altra queda apagat, de tal manera que sols s’encén una farola de cada 
dues. 
 
El Sr. Aulet reitera que no és cert que sols estigui apagada una farola de cada dues. 
 
El Sr. Monjo recorda que el Sr. Torres va acceptar la instal·lació, sense cap informe tècnic, el 
darrer dia en que va ser batle. 
 
A continuació, el portaveu Martí Torres (PP) sol·licita una copia de les escriptures de les 
compres realitzades per l’Ajuntament. Així mateix, demana al Secretari ser informat de si 
existia algun borsí de personal de la brigada d’obres. 
 
Respon el Secretari dient que un requisit de l’actual borsí és estar en situació de desocupació, 
inscrit en el SOIB, ja que es tracta d’atendre a la jubilació anticipada d’un treballador. 
 
Finalment, des del punt de vista del Batle, els recursos destinats a la reforma i enllumenat de 
la plaça de Santa Margalida, s’haurien pogut destinar a fins mes profitosos.  
 
I no havent-hi res més per tractar s’aixeca la sessió, essent les 22.15 hores del dia abans assenyalat, de la 
qual cosa com a secretari don fe. 
 
Vist i plau 
El batle          El Secretari  
 
 
Miguel Cifre Ferrer       Joan Seguí Serra 
 
 


